
 

 

Referat fra møde i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole  

12. december 2024 fra kl. 17.30 – 20.00 på afdeling Alkjær 
 
Vi starter mødet lidt tidligt denne gang, da vi gerne vil afslutte mødet med en let anretning og lidt julehygge.  
 
Fraværende: Henrik, Annika, Cleo 

Dagsorden: Beslutning: 
17.30 – 17.30 
Pkt. 370 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Der er indkommet en enkelt tilføjelse.  
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 5. 
november 2024 er tidligere udsendt 
 
Indstilling: 
Information. 
 

Der er ikke kommet nogle ændringer til referatet. 
 
Referat er godkendt.  
 

17.30 – 17.40 
Pkt. 371 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
De nye elevråd er nu i gang, og 
elevrådsformændene fra afdeling Alkjær 
og afdeling Rindum deltager. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse. 
 

 
Viktor og Johan fra elevrådet på Alkjær orienterede om, hvad der 
aktuelt er sket på Alkjær.  

• Der har været en indsat vedr. affaldshåndtering, og det 
har allerede haft en positiv effekt.  

• Elevrådet har delt gratis æbleskiver ud d. 6/12-24, der var 
desuden besøg af Julemanden. 

• Endvidere fokus på toiletterne, fordi det i 
trivselsmålingen har vist sig, at der er udfordringer med 
rengøring. Der planlægges en indsats for, at det kan blive 
bedre.  

• Elevrådet skal være dommere i forhold til at vælge den 
flotteste juledør på skolen den sidste skoledag før 
juleferien.  

 
Der er afbud fra Cleo/elevrådsrepræsentant fra afdeling Rindum. 
Elevrådet har netop afholdt skolefest for overbygningen. Der var 
lagt mange kræfter i med flot pynt og gode rammer, og det var en 
hyggelig aften for eleverne.  
  

17.40 – 17.55 
Pkt. 372 
Kvalitetsløft af folkeskolen 
Den 19. marts 2024 indgik 
folkeskoleforligskredsen Aftale om 
folkeskolens kvalitetsprogram – frihed og 
fordybelse. Aftalen har intentionen om at 
sætte folkeskolen mere fri, så den kan 
tilpasses lokale behov og vilkår og 
tilbyde et stærkt fagligt og socialt 

 
Maria orienterede om aftalepapiret vedr. folkeskolens 
kvalitetsprogram, der netop er udsendt fra 
undervisningsministeriet. I overskrifter indeholder aftalen i 
overskrifter flg.: 
 

- Forenklede faglige mål.  
- Flere praksisfaglige fag, (valgfag) 
- Flere midler til CFU  
- Kompetenceudvikling for skolebestyrelser 



 

 

fællesskab med plads til alle og med høj 
kvalitet i undervisningen.  
 
Aftalen vil kort blive gennemgået med 
fokus på de områder, der har særligt 
indflydelse for os lokalt.  
 
Bilag: 

• Informationsbrev 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

- Fagfornyelse  
- Online-undervisning i forhold til elever med langvarigt 

skolefravær.  
- Skabelon for pædagogisk indsatsplan.  
- Anbefalinger vedr. inklusion og 

specialundervisningsområdet. 
- Juniormesterlære 
- Obligatorisk erhvervspraktik.  
- Valgfag (lokale) 
- Ny timetalsfordeling – fra skoleåret 2025-2026 
- Færre prøver og én udtræksblok 
- Mulighed for karakterer på 6. og 7. klassetrin. 
- Skolernes timebank. 
- Styrket indsats for de udfordrede elever.  
- Afskaffelse af en række centrale krav. 

 
Vi afventer den endelige aftaletekst for således at få et billede af, 
hvordan det præcist vil få indflydelse på det kommende skoleårs 
planlægning.  
 
Emnet skal drøftes på næste skolebestyrelsesmøde, når vi der 
kender de mere præcise retningslinjer.  
 

17.55 – 18.30 
Pkt. 373 
Specialcentrenes fremtid 
Status på situationen samt opfølgning på 
konsekvenserne af den politiske 
beslutning, der forventeligt vil være 
truffet onsdag d. 11. december i Børne- 
og familieudvalget. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Børne & Familie-udvalget besluttede på deres møde onsdag d. 
11.12. 2024, at de alligevel ikke vælger at lukke et af 
specialcentrene.  
 
Forældrene orienterede om, hvilket engagement der har været i 
forældregruppen i perioden frem mod beslutningen.  
 

18.30 – 18.40 
Pkt. 374 
Økonomi  
Kort opfølgning på budgettet pr. 30.11. 
2024. Oversigten med 
budgetopfølgningen omdeles på mødet. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Maria orienterede omkring budget og årsafslutningen.  
 
 

18.40 – 18.50   
Pkt. 375 
Skoleudviklingssamtalen 
Tilbagemelding fra samt evaluering af 
skoleudviklingssamtalen, der fandt sted 
d. 14. november.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 

 
Følgende punkter blev fremsat: 

• Forældre føler sig godt inddraget i samtalen, selv om det 
er et meget stort forum.  

• Der kunne have været en større drøftelse af 
midtergruppen af eleverne på skolen – hvad sker der 
omkring dem?  



 

 

  • Samtalen fandt tidsmæssigt sted på et bedre tidspunkt i 
forhold til skoledelen, (lidt mere udfordrende for 
fritidsdelen). 

• Som medarbejderrepræsentant gav det en større indsigt i, 
hvad der er ens og forskelligt på de to afdelingerne.  

• Måske skal vi næste år invitere de 3 forvaltningsfolk til at 
besøge os forud for skoleudviklingssamtalen, så de havde 
kendskab til praksis.  

 
 

18.50 – 18.55 
Pkt. 376 
Nyt fra fritidsdelen  
Orientering ved DB. 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
Begge fritidsdele er meget glade for, at vi har fået studerende 
godt i gang igen. Det er på alle måder berigende.  

18.55 – 19.00 
Pkt. 377 
Orienteringspunkter 
• Tilbagemelding fra Rådet fra 

Trafiksikkerhed – se bilag. 
• Aula - fraværsregistrering 
• Ansættelser i SFO og skole 
 
Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

 
• Undersøgelsen fra Rådet fra Trafiksikkerhed viser, at 

eleverne i stigende grad bliver undervist i emnet. 
• Både forældre og personale er kommet godt i gang med det 

nye fraværssystem MUelev. Der er er indkøring og nye 
vaner, der skal indkøres, men ved fælles hjælp, kommer alle i 
mål.  

• Der er blevet ansat vikarer i diverse barsels- samt 
uddannelsesstillinger. Endvidere er der nu fastansat en 
skolepædagog til specialpædagogiske opgaver i almendelen 
på afdeling Rindum.   

19.00 – 19.10 
Pkt. 378 
Eventuelt 

 
Der skal være en opmærksomhed omkring, hvor Vikingebus 
sætter børn af. Lillian følger op på dette.  

 
• Punkter til kommende møder – 

årshjul  

 
• Det videre arbejde med fusionen. En by en skole – kan man 

se en effekt på afdelingerne? 
• Fritidsdelen. Det er vigtigt at tænke fritidsdelen ind i 

drøftelserne – at holde fokus på hele skolen. 
Herunder er det relevant at have fokus på et øget 
samarbejde mellem lærere og pædagoger – samspil 
mellem formiddags- og eftermiddagsindhold.  
At involvere lokalsamfundet - børn lærer på forskellige 
måder.  

• Kvalitetsløftet – regeringens udvikling af folkeskolen – dette 
arbejde får betydning for skolebestyrelsens arbejde i løbet af 
skoleåret. Ændringerne forventes at træde i kraft fra 
2025/2026 og nogle allerede fra dette skoleår. Herunder nyt 
vedr. EUD og juniormesterlæreordning, som forventes at 
skulle være klar til kommende skoleår. Punktet kan med 
fordel være med i januar/februar.   

• Analog undervisning kontra digital undervisning. 
Hvordan forholder vi os til UVM’s anbefalinger? Der 



 

 

kommer en temadrøftelse på tværsmødet (skoleledelser) i 
januar – februar/marts.  

• Samarbejdet med lokalsamfundet 
Hvad kan vi bruge lokale foreninger og virksomheder til 
noget i vores skolehver-dag? 

 
Næste skolebestyrelsesmøde er d. 3. februar på afdeling Alkjær 
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